
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XV/2025
z sesji w dniu 26 marca 2025 r.,

która odbyła się w Urzędzie GminywWilkowicach

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:00 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. JacekChowaniec
3. Paweł Handzlik
4. Dariusz Kanik
5. Antoni Kufel
6. Elżbieta Lenda
7. Alina Macher
8. Bożena Maślanka

9. Małgorzata Olma
10. Patrycja Panek
11. Piotr Pielesz

12. Katarzyna Pilarz
13. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XV sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14.00 otworzyła XV sesję Rady Gminy Wilkowice, następnie
stwierdziła obecność 13 radnych na sesji z 15-osobowego składu rady, stwierdzając tym samym
prawomocność obrad, (nieobecni radni-J. Barański, K. Krajewski)

W następnej kolejności Przewodnicząca powitała zebranych:
- radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu,
- Wójta Gminy Wilkowice p. Macieja Mrówkę,
- Zastępcę Wójta Gminy p. Sławomira Filapka,
- Skarbnika Gminy p. Aleksandrę Kastelik,
- Sekretarza Gminy p. Alicję Raszka - Micherdzińską,
- pracownika biura rady - protokolanta p. Małgorzatę Lempart,
- p. Karolinę z biura rady gminy,
- pracownika urzędu gminy p. Wojciecha Cendrzaka,
- Radną Rady Powiatu Bielskiego p. Helenę Byrdy - Przybyła,
- Radnego Rady Powiatu Bielskiego p. Adama Caputę,
- przewodniczącego Zarządu Sp. Wodociągowej w Witkowicach p. Bogusława Jakubca,
- dr nauk chemicznych p. Krzysztofa Filipka.

2. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który stanowi zafqcznik nr 2 do protokołu.

Następnie Przewodnicząca odczytała klauzulę RODO. Pełna treść klauzuli została wywieszona na
drzwiach przed wejściem na salę sesyjną.
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3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.

Przewodnicząca zaproponowała podjęcie wniosku, który odczytała i poddała pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

wprowadzenia do porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 26 marca 2025 r. punktu - "Przyjęcie
protokołów pokontrolnych dotyczących:
a) kontroli Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach w zakresie
osiągniętych dochodów i wydatków za 2024 r.
b) kontroli Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach w zakresie wykorzystania dotacji
(środków) z budżetu gminy za 2024 r. oraz środków pozyskiwanych z zewnątrz przez w/w jednostkę
za 2024 r. " jako pkt 13 porządku obrad. Dotychczasowe punkty 13 i 14 porządku obrad otrzymują
numerację kolejno -14 i 15.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Innych wniosków o zmianę porządku obrad nie wniesiono.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.

Radny powiatu Bielskiego P. A. Caputa poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbyły się dwie
komisje: Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego oraz Komisja Wspólna dla Miasta i Powiatu
Bielskiego.
Podczas Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego głównym punktem posiedzeń był podział
środków na poprawę bezpieczeństwa. Udało się wydzielić w budżecie powiatu środki w wysokości
300.000 zł. W ramach tego podziału dofinansowane będzie oświetlenie dwóch przejść dla pieszych na
terenie Gminy Wilkowice: na ul. Juliana Fałata oraz na ul. Wyzwolenia w Bystrej.
Komisja Wspólna dla Miasta i Powiatu Bielskiego gościła Zastępcę Dyrektora Wód Polskich. Zgłoszono
uszkodzenia w umocnieniach brzegów na rzece Biała elementów betonowych przy progach.
Z informacji przekazanych na tej komisji, sprawa ta jest brana pod uwagę w ramach remontu.
Radny Powiatu P. A. Caputa poinformował, że rozmawiał z dyrektorem bielskiego pogotowia.
NFZ zatwierdził zmianę lokalizacji punktu wyjazdowego karetki, formalnie sprawa jest już załatwiona.
Na dniach karetka rozpocznie stacjonowanie w siedzibie OSP w Bystrej.

Radna Rady Powiatu Bielskiego P. H. Byrdy - Przybyła poinformowała, że Bielskie Centrum Psychiatrii
powiększyło się o nową placówkę przy ul. Krasińskiego w Bielsku-Białej. Budynek został
wyremontowany za kwotę 10.000.000 zł. Znajdować się tam będzie poradnia i Oddział Dzienny
Rehabilitacyjny.
P. H. Byrdy - Przybyła poinformowała również, że trwają prace w szpitalu pediatrycznym, m. in.
usunięto drzewa, ponieważ niektóre z nich stwarzały zagrożenie oraz brakowało miejsc do
parkowania. Jest również przebudowywana klatka schodowa, izba przyjęć i nowa winda.
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P. H. Byrdy - Przybyła poinformowała ponadto, że odbyło się spotkanie na temat PFRON-u -
Przewodnicząca Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Gminy Wilkowice P. K. Pilarz
brała udział w tym spotkaniu. Podczas, którego były omawiane wszystkie sprawy dotyczące PFRON-u
oraz zdrowia. Radna P. K. Pilarz otrzymała informację, że ze środków PFRON-u będą mogli korzystać
również nasi mieszkańcy.

Przewodnicząca Rady podziękowała za informacje i działania na rzecz naszej gminy.

5. Informacja dr Krzysztofa Filipka na temat audytu zdarzeń związanych z przydatnością wody do
spożycia wraz z analizą systemu zaopatrzenia w wodę obsługiwanego przez Spółkę Wodociągową
w Wilkowicach ze szczególnym uwzględnieniem analizy wpływu zagrożeń mikrobiologicznych dla
bezpieczeństwa dostaw wody dla mieszkańców.

Następnie głos zabrał P. dr Krzysztof Filipek, który w uzupełnieniu informacji przekazanej przez Panią
Przewodniczącą poinformował, że jest również biegłym Ministra Ochrony Środowiska z zakresu
procedur wodnoprawnych i biegłym sądowym z zakresu hydrologii, ochrony środowiska i inżynierii
sanitarnej.

P. Dr. K. Filipek przedstawił prezentację, omówił szczegółowo zagadnienia w niej zawarte,
a dotyczące "Systemu zaopatrzenia w wodę Gminy Wilkowice" tj.:

l. Opis wydarzeń związanych z pogorszeniem jakości wody w trakcie trzech zdarzeń w 2021,
2023 i 2024 roku

2. Opis systemu zaopatrzenia w wodę SW Wilkowice
3. Przepisy dotyczące wody do spożycia przez ludzi
4. Obowiązki dostawcy wody i władz samorządowych
5. Kluczowe zagadnienia
6. Propozycje dalszych działań

odniósł się do opisu zdarzeń:

Q 2021: ws-niezdatna, mikroorganizmy, dezynfekcja, płukanie - OK, PPIS - OK,
a 2023: 20.07 - gr. coli, 26.07-E.coli, 28.07 - gr.coli; PPIS-brak przydatności, war.przyd.,
a 2024 - E.coli i gr.coli; PPIS-brak przydatności, war. przyd.,
a Podjęte działania - skuteczne - Decyzja PPIS o przydatności

oraz ich przyczyn:

a Warunki atmosferyczne - mętność wody surowej, spływ zanieczyszczeń obszarowych
a Funkcjonalność - przeciążenie złoża
Q Dezynfekcja - obniżona skuteczność podchlorynu i promieniowania UV

dokładnie opisał system zaopatrzenia w wodę:

Q Trzy ujęcia wody powierzchniowej,
1-1 Trzy studnie wody podziemnej
a SUW (oprócz dwóch studni)
a Dezynfekcja - podchloryn i promienie UV
Q Zbiorniki

a Magistrala i sieci rozdzielcze
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ustosunkował się do przepisów dotyczących wody do spożycia:

LI Rozporządzenie Ministra Zdrowia,
L] Ustawa Zaopatrzeniowa
a Ustawa Prawo wodne

Q Rozporządzenie dotyczące funkcjonowania Inspekcji Sanitarnej
1-1 Ustawa o samorządzie gminnym
a Prawo ochrony środowiska

przedstawił obowiązki dostawcy wody i władz samorządowych:

a Dostawa wody zdatnej do spożycia {czystej i zdrowej] - obowiązki przedsiębiorcy
1-1 Obowiązki statutowe i/lub umowne
1-1 Ciągłość dostaw
a Współdziałanie z PPIS i władzami samorządowymi
Q Obowiązki informacyjne
Q Zbiorowe zaopatrzenie w wodę - zadaniem własnym gminy

dodatkowo omówił kluczowe zagadnienia:

O Dobro mieszkańców Gminy

a Ciągłość zaopatrzenia i gwarancje jakości
L] Wymagania dla dostawców wody (nowa Ustawa)
a Kooperacja Spółka Wodociągowa - Samorząd

oraz przedstawił propozycje dalszych działań:

a Zabezpieczenie zasobów wodnych
Q Przegląd systemu zaopatrzenia w wodę (produkcja i dystrybucja)
a Optymalizacja monitoringu jakości wody
Q Utrzymanie zasad współpracy z Gminą i Inspekcją Sanitarną
a Strategia działań w warunkach specjalnych (kryzysowych)

P. Przewodnicząca podziękowała za przygotowanie i omówienie prezentacji.

Radni zgłosili następujące pytania:

Radna P. M. Olma poruszyła temat chloru w wodzie, który wyczuwalny jest w pierwszej chwili
po odkręceniu kranu. Zapytała, czy są to zapobiegawcze działania prewencyjne podejmowane przez
spółkę, aby zapobiec sytuacji wystąpienia niezdatnej wody do spożycia, czy jednak są to działania
cykliczne, na skutek działań reakcji fizyko-chemicznych powodujących, że zapach chloru jest tak
mocno wyczuwalny?

P. K. Filipek odpowiedział, że temat ten ma kilka aspektów. Odczucie chloru jest to sprawa
subiektywna. Mato prawdopodobne jest, aby stężenie chloru, który dozuje się w stacji uzdatniania
wody, był wyczuwalny w kranie. Kolejny aspekt to próg wyczuwalności chloru, gdzie dopuszczalna
dawka to 0,3 mg/dm3 natomiast u niektórych osób próg wyczuwalności chloru wynosi 0,05 mg/dm3,
a jeszcze u niektórych 0,06 mg/dm3. Ponadto dodał, że czasami woda jest spieniona, bo ma wysokie
ciśnienie, jest silnie napowietrzona, a stężenie chloru jest małe. Nadmiar chloru jest wyczuwalny, ale
jest to sporadyczne. Bardzo często człowiekowi się wydaje, że woda jest nadmiernie nachlorowana.
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Jeżeli tak nachlorowaną wodę odstawi się na kilka sekund, to po chwili chlor przestaje być już
wyczuwalny.

P. E. Lenda poruszyła sprawę dotyczącą mętności wody. Zapytała, czy jest jakaś skala
mętności wody?

P. K. Filipek odpowiedział, że mętność jest parametrem wskaźnikowym. Mętność, podobnie jak
wyczuwalność chloru w pierwszej chwili po odkręceniu kranu jest widoczna, a po chwili mętność
znika. Zdarza się, że woda jest ewidentnie mętna (mętność powinna być lekko żółtawa). W wielu
przypadkach wynika ona nie z tego, co jest w rurach tylko z tego, że ktoś ma starą instalację w domu.
Mętność nie jest niebezpieczna. Należy rozsądnie i racjonalnie podchodzić do tego tematu.

Radny P. P. Wałeczek nawiązał do normy mówiącej o dopuszczalnej ilości bakterii grupy Coli.
Ustawodawca stanowi, że norma do 10 jednostek jest dopuszczalna. Natomiast jeżeli jest mowa
o normach bakterii grupy E-coli, to ta norma wynosi 0. Biorąc pod uwagę fakt, że skażenie próbki
pobranej wody może nastąpić w momencie pobierania, to trzeba byłoby się zastanowić, czy ta
norma, która wynosi 0, była taka od zawsze, czy ona po prostu została określona jako O?

Zdaniem P. K. Filipka należy pozostawić ten przepis dotyczący normy bakterii grupy E-coli.

P. A. Kufel zapytał w sprawie nowej ustawy o dostarczaniu wody. Kiedy ona będzie wchodziła
w życie?

P. K. Filipek odpowiedział, że dyskusje na ten temat trwają od wielu miesięcy. Podstawą jest
dyrektywa unijna dotycząca wody do picia 2020/2184. Procedowanie tej dyrektywy miało miejsce
w latach 2015-2020 r. a weszła w życie w 2020 r. Każdy kraj członkowski miał obowiązek ją
wprowadzić. W świetle zapisów tej dyrektywy jest ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę,
dyskusje w sprawie trwają od wielu miesięcy, projekt jest już gotowy. Ustawa o zbiorowym
zaopatrzeniu w wodę zostanie zmieniona na ustawę zaopatrzeniową. Trudno powiedzieć, kiedy
wejdzie w życie z powodu dyskusji taryfowych.

P. A. Kufel zapytał o mętność wody. Odniósł się do wypowiedzi P. K. Filipka, że promienie UV
(lampy UV) nie zabijają bakterii E coli, kiedy woda jest mętna. Dodał, że jego zdaniem najpierw
powinno się wyczyścić wodę, a potem ją uzdatnić.

P. K. Filipek odpowiedział, że w stacjach uzdatniania wody są filtry, które powinny usunąć mętność,
a dopiero później, kiedy woda jest już czysta poddajemy ją uzdatnianiu lampą UV.

P. A. Kufel ponownie zapytał o sprawę dotyczącą mętności wody. W naszej gminie odbiorcy
są szczególnie wyczuleni na mętność wody. Jeżeli w badaniach wody przez jedną ze spółek
stwierdzona jest mętność wody czy bakteria, to informacja w tej sprawie przekazywana jest do
pozostałych spółek. Kiedy były większe opady deszczu i następowało skażenie wody w spółce
wodociągowej w Wilkowicach, ludzie zaczęli montować filtry tak zwane sznurkowe. Ponadto dodał,
że mętność powstaje wówczas jak jest gwałtowny opad deszczu.

P. K. Filipek wyjaśnił, że pod pojęciem mętności wody są konkretne związki mineralne. Czyli są to
bardzo często związki żelaza, manganu, glinu, czy glinokrzemiany. Wapń i magnez to substancje
powodujące twardość wody. Jeżeli wystąpi wymieszanie tych minerałów to może się okazać, że ta
mętnośćjest efektem zwiększonej twardości wody.
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Wobec braku dalszych pytań i zakończeniu dyskusji Przewodnicząca Rady ogłosiła lO-mmutową
przerwę.

Przewodnicząca Rady wznowifa obrady o godz. 15.44.

6. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:

Postępowania prowadzone zgodnie z ustawą PZP:
l) W dniu 25. 02. 2025 r. opublikowano przetarg nieograniczony na usługę "Odbioru odpadów

komunalnych z terenu Gminy Wilkowice". Otwarcie ofert nastąpi 28. 03. 2025 r.
2) W dniu 05. 03. 2025 r. opublikowano postępowanie na "Budowę oraz przebudowę kanalizacji

sanitarnej w Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej i ul. Orczykowej". Do postępowania wpłynęło
5 ofert i trwa ich badanie.

3) W dniu 05. 03. 2025 r. nastąpiło otwarcie ofert do postępowania na "Remont skoczni narciarskiej
HS31 i HS19 im. Józefa Przybyły przy ul. Ochota w Bystrej". Do postępowania złożono 2 oferty.
W dniu 10. 03. 2025 r. przeprowadzono negocjacje z Wykonawcami. W dniu 17.03. 2025 r.
Wykonawcy złożyli oferty dodatkowe, jednakże podtrzymali ceny z ofert pierwotnych.

4) W dniu 14.03.2025 r. opublikowano postępowanie na Pełnienie funkcji inspektora nadzoru
inwestorskiego w trakcie realizacji zadania "Przebudowa ul. Sportowej oraz rozbudowa ul.
Do Lasku w formule zaprojektuj-wybuduj". Do postępowania wpłynęło 7 ofert i trwa ich badanie.

5) W dniu 17. 03. 2025 r. opublikowano postępowanie na "Remont cząstkowy dróg - nawierzchni
asfaltowej na terenie Gminy Wilkowice w sołectwach Bystra, Meszna, Wilkowice". Otwarcie ofert
nastąpi 03.04.2025 r.

6) W dniu 21.03.2025 r. opublikowano postępowanie na "Rozbudowę odcinka ul. Sosnowej
w Mesznej oraz odcinka ul. Do Boru w Wilkowicach". Otwarcie ofert nastąpi 08.04.2025 r.

Postępowania prowadzone poza ustawą PZP:
l) W dniu 06.03.2025 r. wysłano zaproszenia do złożenia oferty na "Pełnienie funkcji inspektora

nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania "Budowa oraz przebudowa kanalizacji sanitarnej w
Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej i ul. Orczykowej". Do postępowania wpłynęły 3 oferty i trwa
ich badanie.

2) W dniu 12. 03. 2025 r. wysłano zaproszenia do złożenia oferty na "Pełnienie funkcji inspektora
nadzoru autorskiego w trakcie realizacji zadania "Remont skoczni narciarskiej HS31 i HS19 im.
Józefa Przybyły przy ul. Ochota w Bystrej". Do postępowania wpłynęły 3 oferty i trwa ich badanie.

Złożone wnioski o dofinansowanie/otrzymane dofinansowania
l) W dniu 05. 03. 2025 r. opublikowano postępowanie na "Budowę oraz przebudowę kanalizacji

sanitarnej w Bystrej i Mesznej w ul. Nadmesznej i ul. Orczykowej". Termin otwarcia ofert miał
miejsce 21.03.2025 r. Kwota jaką Zamawiający przeznaczył na sfinansowanie zamówienia to
1442 415, 00 zł brutto. Do postępowania złożono pięć ofert, kwota oferty najtańszej wynosi 791
669, 21 zł. Z pięciu złożonych ofert tylko jedna nie mieści się w budżecie. Trwa badanie
złożonych ofert.
Pierwotny termin wykonania robót to 20.06.2025 r., wydłużono termin do 01.09.2025 r.
Czekamy na wydłużenie terminu rozliczenia projektu przez Urząd Marszałkowski w Katowicach
do 30. 09. 2025 r.

2) W ramach projektu partnerskiego realizowanego przez Klaster Energii Powiatu Bielskiego ze
środków KPO - została przygotowana Koncepcja Klastra Energii Powiatu Bielskiego. W ramach
realizacji II etapu projektu istnieje możliwość dofinansowania na poziomie 95% kosztów netto
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przygotowania dokumentacji projektowej, zatem do koncepcji zgłoszono przygotowanie
dokumentacji projektowej termomodernizacji energetycznej budynku Szkoły Podstawowej nr
2 w Wilkowicach. Termin realizacji dokumentacji koniec maja 2026 roku.

3) W miesiącu kwietniu lub maju 2025 roku nastąpi podpisanie umowy o dofinansowanie projektu
pn. : Ochrona i regeneracja obszarów cennych przyrodniczo wraz z działaniami edukacyjnymi na
obszarze Aglomeracji Beskidzkiej - etap l, w którym Gmina Wilkowice jest partnerem.
Wystąpiono z wnioskiem o wydłużenie terminu realizacji projektu do 30. 06. 2027 roku,
w związku z faktem wydłużania się terminu wyboru i podpisywania umowy o dofinansowanie.
W trakcie przygotowywania są opisy przedmiotu zamówienia do organizacji pikników (zadanie
realizuje Aglomeracja Beskidzka) oraz do realizacji warsztatów edukacyjnych zgodnych
z założonymi w Studium wykonalności dla projektu.

INWESTYUE:

Postęp prac projektowych/budowlanych:

l. Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej dla zadania: Rozbudowa drogi
wojewódzkiej polegająca na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 942 ul.
Żywiecka w gminie Wilkowice wraz z pełnieniem nadzoru autorskiego.

Wojewoda Śląski wszczął postępowanie administracyjne na wniosek o wydanie decyzji ZRID. Uwagi
stron postępowania są na bieżąco przesyłane do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Katowicach.

2. Opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego dla zadania: Budowa krajowej trasy
rowerowej nr 17 na terenie Gminy Wilkowice Etap l.

Trwa ocena złożonego wniosku.

3. Budowa, rozbudowa, przebudowa dróg wraz z budową zintegrowanego układu szlaków
rowerowych w tym:

Zadanie - Etap II i III: "Przebudowa ul. Sportowej oraz rozbudowa ul. Do Lasku w formule
zaprojektuj-wybuduj" - wykonano projekt wstępny, geologię, projekt konstrukcji
nawierzchni, projekty podziałów nieruchomości podlegających wywłaszczeniu, uzyskano
pozwolenie wodnoprawne.
Zadanie - Etap V i VI - Budowa i przebudowa ul. Spacerowej oraz przebudowa ul.

Wypoczynkowej w formule zaprojektuj wybuduj - podpisano umowę z wykonawcą. Trwa
opracowywanie projektu budowlanego oraz operatu wodno-prawnego.
Zadanie - Etap VIII - Rozbudowa ul. Sosnowej, rozbudowa ul. Do Boru - w dniu

21. 03. 2025 r. ogłoszono postępowanie przetargowe na realizację zadania w systemie
zaprojektuj-wybuduj.
Zadanie - Etap IX: Rozbudowa ul. Do Boru w Wilkowicach w formule zaprojektuj-wybuduj
- wartość zadania: l 893 900,00 zł. Trwają prace związane z opracowaniem projektu
budowlanego, projektów przebudowy kolidujących sieci oraz pozwolenia wodno-
prawnego.

4. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb Huciska, rejon
działki nr 288/6 - zakończono roboty budowlane i oczekujemy na zaświadczenie PINB-u o
braku sprzeciwu do złożonego zawiadomienia o zakończeniu robót. Kolejnym etapem będzie
odebranie przez gminę przedmiotu umowy.
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5. Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej - trwają prace związane z budową kanalizacji
deszczowej, budową łącznika ul. Skośnej z Kościelną, wykonywana jest stabilizacja gruntu na
odcinku od Klimczoka do ul. Skośnej.

6. Modernizacja skoczni narciarskiej w Bystrej przy ul. Ochota - trwa postępowanie
przetargowe.

7. Budowa obiektu infrastruktury technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej w rejonie
ul. Klimczoka w 269a w Bystrej - zostały wykonane izolacje i obsypanie zbiornika.
Przystępujemy do prac związanych z armaturą.

8. Budowa nowych punktów świetlnych

a) Sołectwo Wilkowice - w 2025 roku zostanie wykonane uzupełnienie oświetlenia przy ul.
Rzemieślniczej od strony ul. Wyzwolenia, planowane jest opracowanie dokumentacji
projektowej na doświetlenie ul. Ziołowej i Leśnej w Wilkowicach.

b) Sołectwo Meszna - obecnie planowane jest zapotrzebowanie na budowę punktów
świetlnych przez Sołtysa

c) Sołectwo Bystra - budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Halnej w Bystrej - szacowany koszt
inwestycji to 29 520, 00 zł

9. Opracowanie dokumentacji projektowej Budowy doświetlenia przejść dla pieszych:
- Bystra ul. Fatata (w rejonie przystanku Ława) - kwota dokumentacji 6 500,00 zł
- Bystra ul. Wyzwolenia (w rejonie ul. Spacerowej) - kwota dokumentacji 6 500,00 zł
Uzyskano warunki przyłączenia do sieci Tauron. Trwa opracowywanie mapy do celów
projektowych. W porozumieniu ze Starostą Powiatu Bielskiego ustaliliśmy finasowanie
inwestycji po połowie.

10. Modernizacja dachu na budynku OSP Wilkowice -trwa przygotowanie inwestycji

11. Modernizacja dachu na budynku Szkoły Podstawowej Nr l w Wilkowicach - trwa
przygotowanie inwestycji

12. Przebudowa dróg gminnych - opracowanie dokumentacji projektowej dla wytypowanych
dróg do przebudowy na terenie sołectwa Bystra (Głogowa, Długa, Letniskowa), sołectwa
Meszna (Handlowa/Orzechowa, Przelotowa), sołectwa Wilkowice (Pszenna, Gościnna,
Kamienna) - trwa przygotowanie inwestycji dot. zlecenia prac geodezyjnych przed
rozpoczęciem procedury wyłonienia Projektanta.

13. Budowa masztu flagowego w rejonie UG Wilkowice - przygotowano podłoże pod montaż
masztu, dostawa i montaż masztu przewidziana jest na kwiecień 2025.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE - w związku z przystąpieniem do sporządzenia planu ogólnego Gminy
Wilkowice w miesiącu marcu przygotowywany jest opis przedmiotu zamówienia oraz projekt umowy.
Po opracowaniu dokumentacji uruchomiona zostanie procedura przetargowa dot. wyłonienia
wykonawcy Planu Ogólnego Gminy Wilkowice.

REPREZENTACIA GMINY
22.02 - udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Bystrej
26.02 - spotkałem się z Komendantem Miejskim Policji w Bielsku-Białej insp. Romanem Fitrzykiem
ws. działalności Posterunku Policji w Wilkowicach; spotkanie z pracownikami SGZOZ w Wilkowicach
ws. funkcjonowania ośrodka zdrowia,
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27. 02 - spotkanie w Klubie Seniora w Bystrej,
28. 02 - podpisanie umowy z Zarządem Województwa Śląskiego, w ramach Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na budowę kanalizacji sanitarnej w rejonie Zajazdu
Regionalnego "Chata na Groniu" w Bystrej; udział w zebraniu sprawozdawczym Spółki Wodociągowej
w Mesznej, połączonym z jubileuszem 30-lecia funkcjonowania,
01.03 - udział w spotkaniu z członkami Koła Łowieckiego Klimczok; udział w walnym zebraniu
sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej w Wilkowicach;
02.03 - udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Mesznej,
03.03 - udział w spotkaniu z pracownikami Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mesznej w temacie
funkcjonowania Przedszkola i Szkoły Podstawowej,
05.03 - udział w posiedzeniu zarządu oraz walnym zebraniu Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania
Ziemia Bielska,
06.03 - udział w 6. Gali Sportu Gminy Wilkowice połączonym z Olimpijskim Dniem Kobiet,
07. 03 - udział w konferencji w Zwardoniu, dotyczącej remontu trasy kolejowej na odcinku Wilkowice
-Zwardoń z Wiceministrem Infrastruktury Przemysławem Koperskim oraz przedstawicielami PKP,
08.03 - udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Wilkowicach,
13.03 - udział w spotkaniu, w Warszawie, z przedstawicielami Zarządu PKP SA oraz Wiceministrem
Infrastruktury Przemysławem Koperskim ws. pozyskania gruntów pod infrastrukturę drogową
i centrum przesiadkowe w okolicy dworca PKP w Wilkowicach; udział w spotkaniu z Dyrektorem
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w Warszawie w temacie możliwości
pozyskania środków finansowych na dostosowanie obiektów do potrzeb osób z niepełnosprawnością,
17.03 - udział w pierwszych warsztatach Koła Młodego Samorządowca zorganizowanego przez Panią
Aleksandrę Szymik-Caputa Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Wilkowicach oraz
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Bystra "Bystrzańska Inicjatywa" na czele z Panią Prezes Teresą Pryszcz,
18.03 - udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Przyjaciół Bystrej,
19. 03 - spotkałem się z Panią Anną Janda-Olejarz nową dyrektor Domu Pomocy Społecznej
w Wilkowicach; wziąłem udziat w Spotkaniu Środowiska Sportowego Powiatu Bielskiego
w Czechowicach-Dziedzicach,

20-21. 03 - wziąłem udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów Województwa Śląskiego w ramach
Śląskiego Związku Gmin i Powiatów.

7. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o pracy w okresie międzysesyjnym od 20 lutego do
26 marca 2025 r.

. 22 lutego uczestniczyłam w Walnym Zebraniu Koła Gospodyń Wiejskich w Bystrej.

. l marca brałam udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym KGW Wilkowice.

. 2 marca wzięłam udział w zebraniu sprawozdawczym Koła Gospodyń Wiejskich w Mesznej.

. Wraz z radnymi Jackiem Chowańcem i Antonim Kuflem brałam udział w pracach komisji
konkursowej powołanej przez wójta do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora
Gminnego Ośrodka Kultury "Promyk" w Bystrej.

. Wraz z radnymi Rady Gminy wzięłam udział w VI Gali Sportu Gminy Wilkowice, która w tym
roku odbyła się 6 marca w OSP Wilkowice.

. 12 marca miała miejsce sesja Rady Gminy zwołana w trybie nadzwyczajnym.

. 18 marca wzięłam udział w zebraniu sprawozdawczym Towarzystwa Przyjaciół Bystrej.
W tym samym dniu miało miejsce zebranie sprawozdawczo - wyborcze Stowarzyszenia
Rozwoju Mesznej, w którym wziął udział wiceprzewodniczący Rady Gminy Dariusz Kanik.

. Z radnymi Jackiem Chowańcem i Pawłem Handzlikiem 25 marca w Urzędzie Marszałkowskim
w Katowicach uczestniczyłam w konferencji pt. "Planowanie przestrzenne. Rola Rady
w ksztahowaniu lokalnej przestrzeni."
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. 25 marca uczestniczyłam w Debacie o Przyszłości i Rozwoju Sportu w Gminie Wilkowice,
która miała miejsce podczas ostatniego posiedzenia Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw
Społecznych.

8. Informacja Przewodniczącej Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.

Następnie Przewodnicząca A. Macher powiadomiła, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne
interpelacje ani zapytania.

9. Zakończone i rozliczone inwestycje i remonty w roku 2024.

Zastępca Wójta P. S. Filapek przedstawił i omówił skróconą wersję sprawozdania z realizacji
inwestycji i remontów za 2024 r. Materiał szczegółowy stanowi załqcznik nr 3 do protokołu.

10. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach oraz
realizacji poszczególnych punktów porządku obrad.

Przewodniczący komisji przedstawili informacje o praq/ na komisjach:

a) Małgorzata Olma - wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej wyjaśniła, że powodem spotkania
komisji była konieczność ustosunkowania się do uwag do protokołu pokontrolnego.

Komisja Rewizyjna miała swoje posiedzenie w dniu 26 lutego 2025 r. spowodowane ono było
koniecznością wypracowania stanowiska w związku z uwagami zgłoszonymi do protokołu
pokontrolnego z dnia 24 stycznia 2025 roku przez kierownika SGZOZ w Wilkowicach. Szczegółowe
informacje przedstawię w momencie podejmowania uchwały o przyjęciu protokołu w punkcie 13
porządku obrad. Innych wniosków w komisjach nie wypracowano.

b) Piotr Wałeczek- przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odbyło się 5 marca 2025 x., na którym dokonano
analizy skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 14 lutego 2025 roku na
uchwałę nr Xll/84/2025 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 stycznia 2025 roku, w sprawie uchwalenia
budżetu na lata 2025-2035. Komisja poparła przekazanie skargi. Następnie analizowano skargę na
dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Mesznej. Został przygotowany projekt uchwały wraz
z uzasadnieniem, który jednocześnie był rekomendowany Radzie Gminy Wilkowice. Dokonano
również analizy pisma w sprawie bezpieczeństwa w dniu 10 lutego 2025 roku. Został przygotowany
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, który jednogłośnie był rekomendowany Radzie Gminy
Wilkowice.

c) Bożena Maślanka - przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska

Komisja Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska pracowała w dniu 24 marca br. na
planowanym posiedzeniu i zgodnie z planowanym porządkiem obrad.

W pierwszym punkcie porządku obrad Komisja zapoznała się z prezentacją przedstawioną
przez Kierownika Referatu Służb Technicznych obejmującą sprawozdanie z prac wykonanych przez
Referat w 2024r. Opracowanie w szczegółowy sposób obrazowało zakres prac z podziałem na
poszczególne sołectwa Gminy Wilkowice, zawierało wnikliwe zestawienia zaangażowania w działania
takie jak: prace przy utrzymaniu zieleni, sprzedaż drewna, prace wykonane przez pracowników
społecznie użytecznych, szczegółowe zestawienie prac wykonanych na terenach poszczególnych
sołectw, współpraca z sołtysami sołectw Bystra, Meszna i Wilkowice w ramach Funduszu Sołeckiego,
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wykorzystanie środków transportowych, współpraca przy remoncie cząstkowym dróg, prace
w zakresie poprawy dróg w związku z deszczem nawalnym w czerwcu i wrześniu 2024, prace związane
z zimowym utrzymaniem dróg. Przedstawione sprawozdanie dostarczyło informacji jak potężny jest
zakres, w którym niezbędny jest Referat Służb Technicznych funkcjonujący w naszej Gminie.

Kolejny punkt porządku obrad zawierał informację nt remontu cząstkowego dróg po sezonie
zimowym 2024/2025. Informację w tym zakresie przekazał również Kierownik Referatu Służb
Technicznych. Na dzień obrad Komisji trwa postępowanie przetargowe w przedmiocie zamówienia
publicznego na wykonanie w/w prac. Termin zakończenia przypada na l kwietnia br. Po tym terminie
nastąpi otwarcie ofert, analiza i wyłonienie wykonawcy. Przewiduje się, że koszt realizacji zadania
będzie nieco niższy niż w roku poprzednim.

W dalszej części posiedzenia, realizując punkt w zakresie wypracowania stanowiska w zakresie
kontynuacji lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie Funduszu Sołeckiego na 2026 r., głos zabrała
Pani Sekretarz omawiając przygotowaną prezentację, na podstawie której członkowie Komisji mogli
się zapoznać z mechanizmem prawnym, czasowym oraz finansowym jaki towarzyszy Funduszowi
Sołeckiemu Gminy Wilkowice w podziale na poszczególne Sołectwa. Analiza poszczególnych
informacji zawartych w prezentowanym materiale nie pozostawiała wątpliwości Członkom Komisji co
do jednomyślnego sformułowania wniosku o podjęciu działań w zakresie wyodrębnienia Funduszu
Sołeckiego na 2026 jak również jednomyślnie zdecydowano o jego zwiększeniu do 6%.

Następnie Przewodnicząca Komisji odczytała pisemną informację sołtysów sołectw Bystra,
Meszna i Wilkowice o planach pracy w zakresie infrastruktury drogowej i oświetleniowej w ramach
posiadanych środków na rok 2025. Analiza poszczególnych materiałów pokazała jak wielkie jest
zaangażowanie poszczególnych Sołtysów i Rad Sołeckich w poprawę bezpieczeństwa i komfortu
lokalnej społeczności w zakresie doświetlenia przejść dla pieszych, budowanie pojedynczych punktów
świetlnych, montaż koryt odwadniających, utwardzanie fragmentów dróg, montaż barier ochronnych
itp. Analizując sprawozdanie Referatu Służb Technicznych i Sołtysów jednoznacznie widać wzajemną
współpracę.

Stałym punktem prac Komisji były również sprawy bieżące oraz opiniowanie uchwał, do
których stosowne rekomendacje zostaną przedstawione w odpowiednich punktach porządku obrad.

d) Jacek Chowaniec - Komisja Oświaty i Kultury

Posiedzenie Komisji Oświaty i Kultury odbyło się 19 marca 2025 r. w Urzędzie Gminy
w Wilkowicach. W posiedzeniu udział wzięło 6 członków komisji oraz dyrektor ZOSiP, Główna
Księgowa ZOSiP, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej oraz kierownik do spraw administracji kultury
Gminnego Ośrodka Kultury Promyk.

Pani dyrektor przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za rok
2024. Gminna Biblioteka Publiczna działa w trzech miejscach. Centrala w Wilkowicach, filia nr l
w Bystrej, filia nr 2 w Mesznej. Największym problemem działalności centrali jest mała powierzchnia
lokalowa oraz problem dostępności dla osób niepełnosprawnych oraz starszych ze względu na
siedzibę na pierwszym piętrze. Zmniejszyła się różnorodność oferty kulturalnej dla czytelników,
odnotowano również mniejszy zakup nowości wydawniczych. Filia nr l w Bystrej otrzymała
wyróżnienie w konkursie Biblioteka Roku 2023-2024, w powiecie bielskim. Gminna Biblioteka
Publiczna była organizatorem lub współorganizatorem wielu wydarzeń edukacyjnych, kulturalnych
dla wszystkich grup, odbiorców.

Pani kierownik przedstawiła sprawozdanie z działalności GOK Promyk za 2024 rok. Gminny
Ośrodek Kultury składa się z kilku placówek. GOK "Promyk", Meszniański Ośrodek Kultury "Nad
Borami", Ośrodek Kultury "Stara Szkota", Izba Regionalna "Stara Stolarnia", Galeria Sztuki
Regionalnej. GOK Promyk jest organizatorem wielu stałych zajęć dla maluszków od 3 do 6 lat, dla
dzieci od 7 do 17 oraz dla dorosłych. Gminny Ośrodek Kultury w 2024 był organizatorem koncertów,
wystaw, warsztatów, wernisaży, konkursów, spektakli teatralnych, kina plenerowego, dyskusyjnego
klubu filmowego oraz kiermaszy.

111 Stron a



Następnie pani Dyrektor ZOSiP wraz z Główną Księgową przedstawiły i omówiły koszty
utrzymania placówek oświatowych za 2024 rok oraz przedstawiły sprawozdanie z wykorzystania
środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli za 2024 rok.

W sprawach bieżących komisja zapoznała się z odpowiedzią Ministra Edukacji Narodowej na
temat godzin ponadwymiarowych. Pismo to potwierdziło, że metoda obliczeniowa stosowana
w gminie Wilkowicejest zgodna z obowiązującym prawem.

Następnie komisja analizowała koncepcję rozbudowy Szkoły Podstawowej nr l w Bystrej.
Dotyczyła analizy rozmieszczenia szafek i wykorzystania wolnych pomieszczeń. Komisja zapoznała się
również ze sprawą obowiązkowego wykonania pomiarów oświetlenia oraz częstotliwości
przeprowadzanych pomiarów. Kolejny raz został poruszony temat uprawnień dla konserwatorów,
sprzątaczek i woźnych. Porządek posiedzenia został zrealizowany w całości.

e) Katarzyna Pilarz - Komisja Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych

Posiedzenie Komisji Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych odbyło się 25 marca 2025 roku
o godzinie 17:30 w Urzędzie Gminy w Wilkowicach. W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji
oraz Wójt Gminy Wilkowice Maciej Mrówka, Przewodnicząca Rady Gminy Wilkowice Alina Macher,
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wilkowice Dariusz Kanik, Radny Antoni Kufel, a także
17 przedstawicieli środowiska sportowego Gminy Wilkowice.

Głównym tematem posiedzenia była debata o stanie sportu, mająca na celu wytyczenie
kierunków dalszego rozwoju sportowego Gminy Wilkowice, która jednoznacznie wykazała, że rozwój
sportu w gminie napotyka na liczne wyzwania wymagające pilnych i kompleksowych działań.
Uczestnicy dyskusji podkreślili konieczność modernizacji przestarzałej infrastruktury sportowej,
w szczególności wskazując na potrzebę budowy nowego kompleksu sportowego w Lasku, który
mógłby zastąpić niepełnowymiarowe, wymagające remontu obiekty, ograniczające możliwości
treningowe rosnącej liczby dzieci i młodzieży, w każdym klubie sportowym w gminie. Niestety
w związku z ograniczoną dostępnością, kluby zmuszone są poszukiwać alternatywnych miejsc do
prowadzenia treningów.

Biorąc pod uwagę ograniczone środki gminne oraz możliwość uzyskania dofinansowania
jedynie na poziomie 50% przy realizacji budowy kompleksu w Lasku - niestety Gmina nie ma
możliwości sfinansowania budowy kompleksu w Lasku jako inwestycji strategicznej., zaproponowano
rozważenie partnerstwa z firmami prywatnymi i sponsorami. Równocześnie zwrócono uwagę na
konieczność zawierania przejrzystych umów, które zabezpieczyłyby interesy lokalnych klubów
i uniemożliwiły ewentualne przejęcie infrastruktury przez podmioty prywatne. Podkreślono również,
że kluczowe jest zacieśnienie współpracy między lokalnymi klubami, poprawa komunikacji oraz
wspólne opracowanie długoterminowej strategii rozwoju sportu w gminie. Po raz kolejny wykazano
potrzebę usprawnienia zarządzania dostępnością obiektów sportowych nadzorowanych przez GOSiR
poprzez wprowadzenie jasnego systemu rezerwacji, stałego harmonogramu treningów oraz
przejrzystych zasad anulowania zajęć.

Reasumując konieczne jest pilne podjęcie działań mających na celu remont lub wymianę
przestarzałych nawierzchni boisk, w tym budowa nowego kompleksu w Lasku. Inwestycje te powinny
być traktowane jako kluczowe dla bezpieczeństwa zawodników oraz dalszego rozwoju sportu
w gminie.

W odniesieniu do tematów poruszanych podczas debaty. Komisja wypracowała jednogłośnie
jeden wniosek do Wójta Gminy Wilkowice, zaproponowany przez Radnego Pawła Handzlika,
o rozpoczęcie rozmów z prezesem Rekordu w sprawie możliwości wspólnego partnerstwa
inwestycyjnego przy realizacji budowy kompleksu w Lasku. Posiedzenie zakończono o godzinie 20:20

Ponadto w dniu 11 marca, na zaproszenie Komisji Rady Powiatu, przewodnicząca komisji
poinformowała, że uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu,
w trakcie którego zostało przedstawione sprawozdanie zadań dofinansowanych ze środków PFRON
w Powiecie Bielskim w 2024 roku.
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Gmina Wilkowice aktywnie uczestniczyła w realizacji zadań finansowanych ze środków
PFRON, obejmujących rehabilitację zawodową i społeczną. W ramach podziału środków na
poszczególne gminy, Wilkowice otrzymały dofinansowanie na uczestnictwo osób niepełnosprawnych
w turnusach rehabilitacyjnych, zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne i sprzęt rehabilitacyjny oraz
likwidację barier funkcjonalnych.

W 2024 roku gmina otrzymała dofinansowanie na łączną kwotę 252 100,93 zł, co stanowi od
3,7% do 6, 2% środków przyznanych w ramach poszczególnych programów w Powiecie Bielskim.

Największe wsparcie finansowe dotyczyło zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki
pomocnicze (96 048,40 zł) oraz programu "Aktywny samorząd" (66 630, 93 zł), natomiast najmniejsze
- sprzętu rehabilitacyjnego (4 550,00 zł). Wkład Gminy Wilkowice w całościowy podział środków
PFRON w powiecie plasuje ją na średnim poziomie wykorzystania dostępnych funduszy, co świadczy
o stabilnym zaangażowaniu w działania na rzecz mieszkańców wymagających wsparcia
rehabilitacyjnego i społecznego.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały nr XVII/166/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wilkowice,

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały oraz odczytała fragment uzasadnienia do w/w
uchwały.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
zarekomendowała projekt w/w uchwały.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr XVII/166/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 kwietnia 2020 r w sprawie
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wilkowice,

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Uchwafa w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/! 66/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 kwietnia
2020 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wilkowice, została
podjęta jednogłośnie i otrzymała nr XV/100/2025.
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b) zmiany uchwały nr 1X11/551/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 r. w sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy

Wilkowice,

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały oraz odczytała fragment uzasadnienia do w/w
uchwały.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
zarekomendowała projekt w/w uchwały.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr LXII/551/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 r. w sprawie
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wilkowice.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LXII/551/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada
2023 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od wfaścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za
uiszczono przez wfaściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi na
terenie Gminy Wilkowice, została podjęta jednogłośnie i otrzymała nr XV/101/2025.

c) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r.,

P. Skarbnik przedstawiła projekt w/w uchwały. Następnie zasygnalizowała, że projekt w/w uchwały
uległ zmianie, w stosunku do pierwotnego projektu, który Radni otrzymali. Na posiedzeniu komisji
budżetowej omawiany był projekt już z wprowadzonymi zmianami.

Dochody budżetu gminy zwiększyły się o 711 733 50 zł. Całość tych zmian to dochody bieżące i tutaj
nie ma żadnej zmiany. Natomiast jeżeli chodzi o wydatki budżetu gminy to pierwotną zmianą było
zwiększenie ich o l 476 075, 40 zł, a po zmianach kwota ta wyniesie 1. 563. 234,40 (kwota zwiększenia
87. 159, 00 zł).
Następie omówiła szczegółowo zakres wszystkich zmian w budżecie z uwzględnieniem
zaproponowanej korekty. Tak dokonane zmiany powodują, że plan dochodów po zmianach to 107
584 423, 82 zł, plan wydatków 109 884 803, 15 zł, planowany deficyt 2 300 379, 33 zł. Źródłem
pokrycia deficytu będą przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia
środków określonych w artykule 5. ust. l pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programów, projektu lub
zadania finansowanego z udziałem tych środków w wysokości l 477 878,43 zł oraz przychody jst
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z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 65 076,48 zł jak również
wolne środki w wysokości 757 424, 42 zł.

Następnie przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
zarekomendowała projekt w/w uchwały.

W związku z zmianami przedstawianymi i omówionymi przez P. Skarbnik do projektu uchwały
w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r. Przewodnicząca Rady
odczytała, a następnie poddała pod głosowanie wniosek w sprawie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy
Wilkowice na 2025 r. polegającej na zwiększeniu wydatków budżetu gminy z kwoty 1.476.075,40 do
kwoty 1. 563. 234,40 (kwota zwiększenia 87. 159,00 zł). Zaproponowana zmiana wynika z konieczności
wprowadzenia po stronie wydatków pełnej kwoty zwrotu niewykorzystanej dotacji przez Miasto
Bielsko - Biała na zagospodarowanie odpadów komunalnych. Zmiana ta będzie miała
odzwierciedlenie: - w par. nr 7 uchwały w zakresie planu wydatków oraz planowanego deficytu
budżetowego, - w par. nr 8 w zakresie zaplanowanych wolnych środków na pokrycie deficytu
budżetowego. Ponadto zmiana ta będzie miała odzwierciedlenie w kolejnych załącznikach do
projektu w/w uchwały: w załączniku nr 2 (dział 900, rozdział 90002, paragraf 4300), w załączniku nr 4
(paragraf 950) oraz w załączniku nr 6 (dział 900, rozdział 90002, paragraf 4300). Ponadto w załączniku
nr 6 do w/w uchwały po stronie dochodów wprowadza się paragraf 2950 - wpływy ze zwrotów
niewykorzystanych dotacji oraz płatności - 201.232,50 zł.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia
zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r. z uwzględnieniem zmian przegłosowanych wnioskiem
powyżej.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r.,

W niki tasowania
Za: 12, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l. BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (12)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
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Małgorzata Olma

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r. została podjęta i
otrzymała nr XV/102/2025.

d) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice,

P. Skarbnik przedstawiła projekt w/w uchwały. Następnie zasygnalizowała, że projekt w/w uchwały
uległ zmianie, w stosunku do pierwotnego projektu, który Radni otrzymali. Zwiększaliśmy kwotę
wydatków w zmianach w budżecie i ma to odzwierciedlenie również w zmianach w WPF-ie.
Następnie omówiła szczegółowo projekt w/w uchwały z uwzględnieniem zaproponowanych zmian.

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
zarekomendowała projekt w/w uchwały.

W związku z zmianami przedstawianymi i omówionymi przez P. Skarbnik do projektu uchwały w
sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice.
Przewodnicząca Rady odczytała, a następnie poddała pod głosowanie wniosek w sprawie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wilkowice w załącznikach nr l i 3 polegającej na zwiększeniu wydatków budżetu
gminy z kwoty 109. 797. 644, 15 zł do kwoty 109. 884. 803, 15 zł (kwota zwiększenia 87. 159,00 zł).
Zaproponowana zmiana wynika ze zmian wprowadzonych do projektu uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2025 r. Ponadto zmianie ulega również
pozycja nr 3 - wynik budżetu z kwoty 2. 213. 220, 33 zł do kwoty 2. 300. 379, 33 zł (kwota zwiększenia
87. 159,00 zł) oraz pozycja nr 4 - przychody budżetu z kwoty 7.057.220,33 zł do kwoty 7. 144.379,33 zł
(kwota zwiększenia 87. 159, 00 zł). Ponadto projekt w/w uchwały zostaje uzupełniony
o uszczegółowienie objaśnień do uchwały nr Xlll/93/2025 z 20 lutego 2025 r. w sprawie
wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice w zakresie przychodów, rozchodów oraz kwoty na
obsługę długu.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia
zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice z uwzględnieniem zmian
przegłosowanych wnioskiem powyżej.
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Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice

W niki losowania

Za: 12, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (12)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Małgorzata O l m a

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice
został podjęta i otrzymała nr XV/103/2025.

e) udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego.

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt w/w uchwały, informując, że uchwała dotyczy udzielania
dotacji celowej dla powiatu bielskiego w wysokości 20.000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie
zadania inwestycyjnego pod nazwą: "Dostawa i montaż systemu koncentratora tlenu dla Bielskiego
Pogotowia Ratunkowego".

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena Maślanka
zarekomendowała projekt w/w uchwały.

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia
pomocy finansowej dla powiatu bielskiego. W trakcie procedury głosowanie, z uwagi na problemy
techniczne Radna M. Olma oświadczyła, że głosuje "za" przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia
dotacji powiatowi bielskiemu".

Głosowano w s rawie:

udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu bielskiego została podjęta
jednogłośnie i otrzymała nr XV/104/2025.

17 l S t r ona



12. Przyjęcie protokołu z sesji Xll/2025 z 29 stycznia 2025 r., Xlll/2025 z 20 lutego 2025 r.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji Xll/2025 z 29 stycznia 2025 r.

W nikł losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz

Wstrzymuję się (2)
Małgorzata Olma, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Protokół z sesji Xll/2025 z 29 stycznia 2025 r. zosta) przyjęty.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji Xlll/2025 z 20 lutego 2025 r

W niki tasowania

Za: 10, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (10)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Alina Macher, Bożena
Maślanka, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (3)
Elżbieta Lenda, Małgorzata Olma, Patrycja Panek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Protokół z sesji Xlll/2025 z 20 lutego 2025 r. został przyjęty.

13. Przyjęcie protokołów pokontrolnych dotyczących:

a) kontroli Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach w zakresie
osiągniętych dochodów i wydatków za 2024 r.

b) kontroli Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wilkowicach w zakresie wykorzystania dotacji
(środków) z budżetu gminy za 2024 r. oraz środków pozyskiwanych z zewnątrz przez w/w
jednostkę za 2024 r.

Przewodnicząca zespołu kontrolnego P. M. Olma przedstawiła protokół pokontrolny dotyczący
kontroli Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach w zakresie osiągniętych
dochodów i wydatków za 2024 r.
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Przewodnicząca zespołu kontrolnego P. K. Pilarz przedstawiła protokół pokontrolny dotyczący
kontroli Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Witkowicach w zakresie wykorzystania dotacji
(środków) z budżetu gminy za 2024 r. oraz środków pozyskiwanych z zewnątrz przez w/w jednostkę
za 2024 r.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego dotyczącego: kontroli Samodzielnego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej w Wilkowicach w zakresie osiągniętych dochodów i wydatków za 2024 r.

W niki tasowania

Za: 12, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(12)
Adam Bysko, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena
Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Jacek Chowaniec

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego dotyczącego: kontroli Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji
w Wilkowicach w zakresie wykorzystania dotacji (środków) z budżetu gminy za 2024 r. oraz środków
pozyskiwanych z zewnątrz przez w/w jednostkę za 2024 r.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Jacek Chowaniec, Paweł Handzlik, Dariusz Kanik, Antoni Kufel, Elżbieta Lenda, Alina
Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Patrycja Panek, Piotr Pielesz, Katarzyna Pilarz, Piotr
Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Jordan Barański, Krzysztof Krajewski

Przewodnicząca Rady dodała, że protokoły pokontrolne będą dostępne w Biuletynie Informacji
Publicznej.

14. Wolne wnioski, komunikaty.

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o pismach, które otrzymała:

- 20 marca 2025 r. wpłynęło zawiadomienie z Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach
skierowane do Rady Gminy Wilkowice o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie
nieważności uchwały Nr Xlll/87/2025 Rady Gminy Witkowie z dnia 20 lutego 2025 r. w sprawie
określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym uczniom, formy i zakresu tej
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pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach w związku z realizacją "Lokalnego programu
wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Wilkowice", w całości.

- odczytała pismo, które wpłynęło 5 marca 2025 r. od Rady Miasta w Bietsku-Białej w sprawie
zainicjowania działań i utworzenia województwa podbeskidzkiego. Zaproponowała, aby omówić ten
temat na wszystkich komisjach Rady Gminy Wilkowice.

- pisma dotyczące poparcia apelu Rady Miasta Rybnik wyrażonego w formie Uchwały nr 69/YI/2024
z dnia 26 września 2024 r. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie
planów przedwczesnego zamknięcia Elektrowni Rybnik, od trzech jednostek samorządowych:

. Rady Powiatu Będzińskiego,

. Rady Gminy Mszana,

. Rady Gminy Zbrosławice

- skarga do Gminy Wilkowice z 12 marca 2025 r. w sprawie drogi ul. Ogrodowej w Bystrej,

- pismo z 11 marca 2025 r. od Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Katowicach, który
przekazuje skargę mieszkańca na działania Wójta.

W sprawie skarg oczekujemy na opinie prawne.

15. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady zakończyła sesję, wypowiadając formułę:
"Zamykam XV" sesję Rady Gminy Wilkowice kadencji 2024-2029".

ODMCZĄCAE^YGIi
cc^

mgr Alina Macher

Przygotowat(a): Małgorzata Lempart \

Karolina Stempień

Przewodnicząca
Rady Gminy Wilkowice

Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl
Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załqcznik do protokołu z 26 marca 2025 r.
Do w/w protokołu zataczane sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porządku obrad.
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